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ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό 

Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Χιλιάδες κτηνοτρόφοι αντιμέτωποι με τη χρεοκοπία» 

Η ελληνική κτηνοτροφία βρίσκεται εδώ και καιρό σε κατάσταση έκτακτης 

ανάγκης, με χιλιάδες παραγωγούς σε όλη τη Χώρα καθημερινά να οδηγούνται 

σε οικονομική καταστροφή. Τα προβλήματα, πολλά και συγκεκριμένα: οι 

συνεχείς αυξήσεις στο κόστος παραγωγής με τις τιμές των ζωοτροφών, του 

ρεύματος, των καυσίμων και των υπηρεσιών να έχουν εκτοξευθεί, η 

αποδιοργάνωση του ΟΠΕΚΕΠΕ με τις καθυστερημένες και ανεπαρκείς 

αγροτικές επιδοτήσεις, τα τεχνικά σφάλματα και τους άδικους αποκλεισμούς 

παραγωγών από τις λίστες δικαιούχων, η έλλειψη ελέγχων στην αγορά για 

πάταξη των «ελληνοποιήσεων» και του αθέμιτου ανταγωνισμού, η έξαρση 

ασθενειών (π.χ. ευλογιά των αιγοπροβάτων, πανώλη) που οδηγεί σε απώλεια 

ζωικού κεφαλαίου. Ειδικά τα όσα πρωτοφανή αποκαλύπτονται πως συνέβησαν 

την περίοδο 2019-2024 στον ΟΠΕΚΕΠΕ -κινητοποιώντας την ευρωπαϊκή 

εισαγγελία που διαβίβασε τη σχετική δικογραφία στο Ελληνικό Κοινοβούλιο- 

επηρεάζουν άμεσα τον αγροτικό κόσμο. Τα 170 εκατ. ευρώ που φέρονται να 

έχουν χαθεί με τη μορφή παράνομων επιδοτήσεων, είναι χρήματα που τα 

στερούνται παραγωγοί που τα δικαιούνται. Σε αυτό το ποσό προστίθεται και το 

πρόστιμο ύψους 415 εκατ. ευρώ που έχει ήδη επιβληθεί στη Χώρα μας και θα 

πληρωθεί από τον Έλληνα φορολογούμενο. 

Σύμφωνα με δημοσίευμα του Agronews 

(https://www.agronews.gr/thesmika/222761/se-fasma-hreokopias-hiliades-

ktinotrofoi-exaitias-tis-eulogias-aplirotes-epidotiseis-kai-agonies-sta-horia/), 

πολλοί κτηνοτρόφοι βρίσκονται σε απόγνωση καθότι είτε έχασαν τα κοπάδια 

τους λόγω της ευλογιάς των αιγοπροβάτων και της πανώλης εδώ και έναν 

ακριβώς χρόνο, είτε βρίσκονται μόνιμα σε μια κατάσταση πολιορκίας μέσα 

στους στάβλους τους υπό την οικονομικά καταστροφική απειλή ενός 

κρούσματος ζωονόσων. 

https://www.agronews.gr/thesmika/222761/se-fasma-hreokopias-hiliades-ktinotrofoi-exaitias-tis-eulogias-aplirotes-epidotiseis-kai-agonies-sta-horia/
https://www.agronews.gr/thesmika/222761/se-fasma-hreokopias-hiliades-ktinotrofoi-exaitias-tis-eulogias-aplirotes-epidotiseis-kai-agonies-sta-horia/
                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

7001

Ημερομ. Κατάθεσης:

25/6/2025



Την ίδια στιγμή οι υποχρεώσεις συνεχίζουν να τρέχουν κανονικά, με δεδομένο 

ότι δεν υπήρξε πρόβλεψη για καθεστώς παύσης/αναστολής πληρωμών προς 

ιδιώτες και κράτος για όσους παραγωγούς βρέθηκαν από τη μια στιγμή στην 

άλλη δίχως παραγωγικό κεφάλαιο. Παράλληλα, η αναζωπύρωση των 

κρουσμάτων ευλογιάς προκαλεί περαιτέρω ανησυχία, κάνοντας το παρόν και 

το μέλλον του κτηνοτροφικού κλάδου ακόμη πιο δυσοίωνο. 

Όλα αυτά έχουν ως αποτέλεσμα πολλοί κτηνοτρόφοι να σκέπτονται ακόμη και 

να εγκαταλείψουν το επάγγελμά τους. Έχουν μείνει χωρίς ζώα -επομένως 

χωρίς πηγή εισοδήματος για το 2025-, το επιδοτούμενο πρόγραμμα 

αποκατάστασης ζωικού κεφαλαίου στο 100% µέσω εγκριτικού και συμμετοχής 

τραπεζικών ιδρυμάτων αναβάλλεται διαρκώς και τα χρέη συσσωρεύονται.  

 

Επειδή η κτηνοτροφία αποτελεί βασικό πυλώνα της εθνικής οικονομίας, όπως 

επίσης και πολλών τοπικών οικονομιών. 

Επειδή πολλοί κτηνοτρόφοι έχουν πληγεί οικονομικά από την έξαρση 

ασθενειών. 

Επειδή οι πληγέντες κτηνοτρόφοι έχουν μείνει δίχως ζωικό κεφάλαιο και 

εισόδημα.  

Επειδή καταγράφονται διαρκώς νέα επιβεβαιωμένα κρούσματα ευλογιάς των 

αιγοπροβάτων.  

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Έχουν αποζημιωθεί πλήρως οι πληγέντες κτηνοτρόφοι από την 

ευλογιά των αιγοπροβάτων; Εάν όχι, πότε θα συμβεί αυτό; 

Προτίθεστε να λάβετε μέτρα για την ανακούφιση και την ενίσχυσή 

τους;  

2. Έχει υπάρξει αποκατάσταση του ζωικού κεφαλαίου των 

πληγέντων κτηνοτρόφων; 

3. Ποιο είναι το σχέδιο του Υπουργείου για την αποτελεσματική 

αντιμετώπιση της ευλογιάς των αιγοπροβάτων και την προστασία-

στήριξη των κτηνοτρόφων, με δεδομένο ότι καταγράφονται 

διαρκώς νέα επιβεβαιωμένα κρούσματα της ασθένειας; 

4. Υπάρχει σχέδιο για τη μείωση του κόστους παραγωγής; 

5. Πώς διασφαλίζεται η προστασία της εγχώριας παραγωγής από 

τον αθέμιτο ανταγωνισμό και το φαινόμενο των 

«ελληνοποιήσεων»; 
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